

UNITED NATIONS



NATIONS UNIES

Treaty Series

*Treaties and international agreements
registered
or filed and recorded
with the Secretariat of the United Nations*

VOLUME 278

Recueil des Traités

*Traités et accords internationaux
enregistrés
ou classés et inscrits au répertoire
au Secrétariat de l'Organisation des Nations Unies*

*Treaties and international agreements registered
or filed and recorded with the Secretariat
of the United Nations*

VOLUME 278

1957

I. Nos. 4017-4030
II. No. 547

TABLE OF CONTENTS

I

*Treaties and international agreements
registered from 16 October 1957 to 25 October 1957*

	<i>Page</i>
No. 4017. United States of America and Federal Republic of Germany:	
Exchange of notes constituting an agreement relating to the waiver of immunity from suit and legal process for members of the Arbitration Tribunal and the Arbitral Commission on Property, Rights and Interests in Germany. Bonn, 24 July 1956, and Bad Godesberg, 27 July 1956	3
No. 4018. United States of America and Federal Republic of Germany:	
Exchange of notes constituting an agreement relating to the purchase of certain military equipment, materials, and services. Washington, 8 October 1956	9
No. 4019. United States of America and India:	
Agricultural Commodities Agreement under Title I of the Agricultural Trade Development and Assistance Act (with annex and related letters). Signed at New Delhi, on 29 August 1956	25
No. 4020. United States of America and Jordan:	
Exchange of notes constituting an agreement relating to guaranties authorized by Section 413 (b) (4) of the Mutual Security Act of 1954. Amman, 10 July and 24 September 1956	51
No. 4021. United States of America and Laos:	
Exchange of notes constituting an agreement relating to economic assistance. Vientiane, 6 and 8 July 1955	59
No. 4022. United States of America and Costa Rica:	
Exchange of notes constituting an agreement relating to radio communications between amateur stations on behalf of third parties. Washington, 13 August and 19 October 1956	65

*Traités et accords internationaux enregistrés
ou classés et inscrits au répertoire au Secrétariat
de l'Organisation des Nations Unies*

VOLUME 278

1957

I. N^{os} 4017-4030
II. N^o 547

TABLE DES MATIÈRES

I

*Traités et accords internationaux
enregistrés du 16 octobre 1957 au 25 octobre 1957*

	<i>Pages</i>
N^o 4017. États-Unis d'Amérique et République fédérale d'Allemagne :	
Échange de notes constituant un accord sur la levée de l'immunité de juridiction des membres du Tribunal d'arbitrage et de la Commission arbitrale pour les biens, droits et intérêts en Allemagne. Bonn, 24 juillet 1956, et Bad Godesberg, 27 juillet 1956	3
N^o 4018. États-Unis d'Amérique et République fédérale d'Allemagne :	
Échange de notes constituant un accord relatif à l'achat d'équipement, de matériel et de services pour les forces armées. Washington, 8 octobre 1956	9
N^o 4019. États-Unis d'Amérique et Inde :	
Accord relatif aux produits agricoles, conclu dans le cadre du titre I de la loi tendant à développer et à favoriser le commerce agricole (avec annexe et lettres connexes). Signé à New-Delhi, le 29 août 1956	25
N^o 4020. États-Unis d'Amérique et Jordanie :	
Échange de notes constituant un accord relatif à l'octroi des garanties autorisées par le paragraphe 4, b, de l'article 413 de la loi de 1954 sur la sécurité mutuelle. Amman, 10 juillet et 24 septembre 1956	51
N^o 4021. États-Unis d'Amérique et Laos :	
Échange de notes constituant un accord relatif à l'octroi d'une aide économique. Vientiane, 6 et 8 juillet 1955	59
N^o 4022. États-Unis d'Amérique et Costa-Rica :	
Échange de notes constituant un accord relatif aux radiocommunications échangées entre stations d'amateur pour le compte de tierces personnes. Washington, 13 août et 19 octobre 1956	65

	<i>Page</i>
No. 4023. Austria, Belgium, Denmark, France, Federal Republic of Germany, etc.:	
European Convention on the equivalence of periods of university study. Signed at Paris, on 15 December 1956	73
No. 4024. United States of America and Korea:	
Exchange of notes constituting an agreement relating to agricultural commodities. Washington, 30 January 1957	85
No. 4025. United States of America and Brazil:	
Exchange of notes constituting an agreement relating to the establishment of a guided missile station on Island of Fernando de Noronha. Rio de Janeiro, 21 January 1957	97
No. 4026. United States of America, France, Thailand and United Kingdom of Great Britain and Northern Ireland:	
Memorandum of agreement relating to the disposition of German assets in Thailand. Signed at Bangkok, on 31 January 1957	105
No. 4027. United States of America and Liberia:	
Exchange of notes constituting an agreement relating to the transfer of property at Roberts Field. Washington, 19 April 1955 and 21 August and 22 September 1956	109
No. 4028. United States of America and Peru:	
Exchange of notes constituting an agreement relating to surplus agricultural commodities for the drought relief assistance. Lima, 17 April and 4 and 8 May 1956	117
No. 4029. United States of America and France:	
Exchange of notes constituting an agreement relating to the establishment and operation of a rawinsonde observation station on Guadeloupe Island in the French West Indies. Paris, 23 March 1956	131
No. 4030. United States of America and Greece:	
Agreement concerning the status of United States forces in Greece. Signed at Athens, on 7 September 1956	141

	<i>Pages</i>
N° 4023. Autriche, Belgique, Danemark, France, République fédérale d'Allemagne, etc. :	
Convention européenne sur l'équivalence des périodes d'études universitaires. Signée à Paris, le 15 décembre 1956	73
N° 4024. États-Unis d'Amérique et Corée :	
Échange de notes constituant un accord relatif aux produits agricoles. Washington, 30 janvier 1957	85
N° 4025. États-Unis d'Amérique et Brésil :	
Échange de notes constituant un accord relatif à la création d'une station des engins téléguidés dans l'île Fernando de Noronha. Rio-de-Janeiro, 21 janvier 1957	97
N° 4026. États-Unis d'Amérique, France, Thaïlande et Royaume-Uni de Grande-Bretagne et d'Irlande du Nord :	
Mémoire constituant un accord relatif à la liquidation des avoirs allemands en Thaïlande. Signé à Bangkok, le 31 janvier 1957	105
N° 4027. États-Unis d'Amérique et Libéria :	
Échange de notes constituant un accord relatif à la cession de biens situés à Roberts Field. Washington, 19 avril 1955 et 21 août et 22 septembre 1956	109
N° 4028. États-Unis d'Amérique et Pérou :	
Échange de notes constituant un accord relatif aux produits agricoles excédentaires fournis à titre de secours aux victimes de la sécheresse. Lima, 17 avril et 4 et 8 mai 1956	117
N° 4029. États-Unis d'Amérique et France :	
Échange de notes constituant un accord relatif à la construction et l'exploitation d'une station d'observation par radiosondage/radiovent dans l'île de la Guadeloupe (Antilles françaises). Paris, 23 mars 1956	131
N° 4030. États-Unis d'Amérique et Grèce :	
Accord concernant le statut des forces américaines en Grèce. Signé à Athènes, le 7 septembre 1956	141